
Rada Miejska
w Nowym Mieście Lubawskim                                           

P r o t o k ó ł   Nr LXIX/10

z LXIX-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 24 sierpnia 
2010 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego.
Sesję rozpoczęto o godz. 14:30, a zakończono o godz. 16:40.
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 12 radnych.
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu).
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta                                        - Alina Kopiczyńska
-  Skarbnik Miasta                                         - Beata Szoka
-  Radca Prawny                                            - Dionizy Szwedowski
-  Referent w Wydziale Organizacyjno         
    – Prawnym i Spraw Obywatelskich          - Joanna Rutecka                

Zatwierdzony porządek obrad:
1.   Otwarcie sesji.

- stwierdzenie quorum.
2.  Wybór sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z LXVIII-mej sesji Rady Miejskiej.
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski.
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej  Nr LV/258/09 z dnia 22 
grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2010 r.
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 
budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie oraz informacji o przebiegu wykonania 
planów finansowych samorządowych instytucji kultury za I półrocze roku budżetowego.
9.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  na  rzecz  Polskiego  Związku  Działkowców 
Okręgowego  Zarządu  Warmińsko-Mazurskiego  w  Olsztynie  prawa  użytkowania 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie.
10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przekazania  w  drodze  aportu  nieruchomości  gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie.
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia tytułów „Honorowy Obywatel Nowego Miasta 
Lubawskiego”  i  „Zasłużony  dla  Miasta  Nowego  Miasta  Lubawskiego”  oraz  przyjęcia 
regulaminu określającego zasady i tryb nadawania i pozbawiania tytułów.
12.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  zmian  w  statucie  Związku  Gmin  Regionu 
Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”.
13.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXVIII/153/08  Rady  Miejskiej  w 
Nowym  Mieście  Lubawskim  z  dnia  19  sierpnia  2008  r.  w  sprawie  ustalenia  opłat  za 
świadczenia Przedszkola Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim.
14. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu udzielenia pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie.



15.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Nowym  Mieście 
Lubawskim Nr XIV/88/07 z dnia 20 listopada 2007 r. w sprawie Statutu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie. 
16.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  stref  płatnego  parkowania  i  stawek  opłaty  za 
parkowanie pojazdów samochodowych.
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/207/09 Rady Miejskiej w Nowym 
Mieście Lubawskim z dnia 24 marca 2009r. w sprawie regulaminu określającego wysokość 
dodatków i innych składników wynagradzania nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich 
przyznawania.
18. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
19. Zakończenie sesji.
                                                                                         
Przebieg posiedzenia:

Ad. pkt. 1
Otwarcia  posiedzenia  dokonał  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –Andrzej  Nadolski, 
stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba Radnych, 
a więc obrady są prawomocne.  

Ad. pkt. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował Radnego – 
R. Koszewskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 
(przy 12 Radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała Radnego – R. Koszewskiego na 
sekretarza obrad.

Ad. pkt. 3
Przewodniczący Rady Miejskiej  – A. Nadolski  odczytał  pismo Burmistrza Miasta z dnia 
24.08.10 r. dotyczące wycofania z porządku obrad uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XLI/206/09 Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 24 marca 2009r. w sprawie 
zasad  ustalania  opłaty  targowej  oraz  wprowadzenia  do  porządku  punktów  dot.  podjęcia 
uchwał:
-  w  sprawie  ustanowienia  tytułów  „Honorowy  Obywatel  Nowego  Miasta  Lubawskiego” 
i  „Zasłużony  dla  Miasta  Nowego  Miasta  Lubawskiego”  oraz  przyjęcia  regulaminu 
określającego zasady i tryb nadawania i pozbawiania tytułów,
- w sprawie ustalenia stref  płatnego parkowania i  stawek opłaty za parkowanie pojazdów 
samochodowych,
- w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/207/09 Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim 
z dnia 24 marca 2009r. w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i innych 
składników wynagradzania nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich przyznawania.
Rada  Miejska  jednomyślnie  (przy  12  Radnych  biorących  udział  w  głosowaniu)  przyjęła 
powyższą  zmianę do porządku obrad.
Pismo stanowi zał. nr 3 do protokołu.
Rada Miejska nie wprowadziła innych zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad.

Ad. pkt. 4
Protokół z LXVIII-mej sesji Rady Miejskiej   był wyłożony do wglądu w Referacie Biura 
Rady Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a Radni mieli możliwość zapoznania się z 
jego treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – A. Straus oraz pozostali Radni nie zgłosili 
uwag  do protokołu. Protokół z   LXVIII-mej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską 
przyjęty jednomyślnie (przy 12 Radnych biorących udział w głosowaniu). 
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Ad. pkt. 5
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach  Burmistrza  Nowego  Miasta  Lubawskiego  Radni  otrzymali  wraz  z 
zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 4 do protokołu.
Rada przyjęła informację.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska poinformowała, że w dniu 19 sierpnia 2010r. odbyło 
się  posiedzenie  komisji  konkursowej  w  składzie:  przedstawiciele  sprawujący  nadzór 
pedagogiczny nad Szkołą Muzyczną,  której  otwarcie  nastąpi  1  września  2010r.  tj.  Janusz 
Lewandowski i Daniel Dramowicz oraz trzej przedstawiciele organu prowadzącego: Mariola 
Orzechowska,  Dorota  Osińska  i  Lucyna  Suchocka.  W  wyniku  posiedzenia  komisji 
konkursowej  wyłoniony  został  kandydat  na  Dyrektora  Szkoły  Muzycznej.  Do  konkursu 
zgłosiło  się  trzech  kandydatów,  z  tego  jedna  oferta  kandydata  nie  spełniała  wymogów 
formalnych  wynikających  z  założeń  regulaminu  konkursowego.  Pozostałe  dwie  oferty 
przeszły  etap  oceny  merytorycznej.  Po  zapoznaniu  się  z  koncepcją  rozwoju  szkoły, 
odpowiedziami  na  pytania  jakie  zostały  zadane,  komisja  wyłoniła  w  tajnym  głosowaniu 
kandydaturę a Pani Marii Artiemiew.

Ad. pkt. 6
Radni zgłosili interpelacje i wnioski w sprawie:
Radny – M. Deja
Czy udzielając odpowiedzi  na wczorajszym posiedzeniu komisji  wspólnych w związku z 
odpowiedzią  na  pytanie  Radnego  A.  Strausa  dot.  projektów  romskich,  czy  czasem  Pani 
czegoś  nie  zapomniała?  Mam  przed  sobą  listę  rankingową  wniosków  wyłonionych  do 
dofinansowania przez komisję na działanie 1.3.1 Projekty na rzecz społeczności romskiej, na 
4  miejscu  widzę  projekt  „Bahtałe  Roma  Nowego  Miasta  Lubawskiego”.  Jest  to  lista 
rankingowa, którą można sobie ściągnąć ze strony Europejskiego Funduszu Społecznego. Co 
może Pani powiedzieć w tej sprawie?
Radna – L. Karczyńska
- Podczas niedzielnej mszy w kościele usłyszałam, że władze miasta i konserwator zabytków 
nie są zainteresowani pomocą w zdobyciu sposobu środków unijnych na zaadaptowanie domu 
Pani Anny na Chorągiew Działyńskich. Do mnie zgłaszają się wyborcy z pytaniem czy coś mi 
jest na ten temat wiadomo i dlaczego władze miasta nie chcą w tym partycypować?
- W jakim stopniu zaawansowania jest pierwszy etap rewitalizacji centrum Nowego Miasta 
Lubawskiego?
- Dot. kanalizacji na osiedlu Marianowo. Zwracałam się z 3 tygodnie temu do Pani Sekretarz i 
do Pani Burmistrz w sprawie wymiany płyt chodnikowych. Podczas rozbiórki starych płyt 
niektóre uległy zniszczeniu,  Panowie sztukują te stare kawałki i  układają, ale mieszkańcy 
osiedla doszli do wniosku, że to układanie chodnikowe jest pracą układania puzzli. Wiem 
natomiast, że na placu oczyszczalni ścieków leży bardzo dużo płyt chodnikowych, które leżą 
tam już od wielu lat i prosiłam, żeby te płyty zostały przewiezione na osiedle Marianowo 
chociażby w nielicznej ilości,  żeby można wymienić te płyty uszkodzone, a nie sklejać te 
płyty puzlowe.
- Na ul. Brzozowej od początku przy wjeździe z ul. Akacjowej jest robiona kanalizacja po raz 
drugi tzn. wykopy są robione po raz drugi, ponieważ źle przeprowadzili tą kanalizację o tym 
wiem od pracowników którzy tam pracują. Kto zapłaci za tą źle zrobioną kanalizację, czy to 
będzie  w  ramach  tych  pieniędzy  które  przeznaczyliśmy  na  kanalizację  czy  to  zrobi  już 
przedsiębiorca, który to źle zaplanował?
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- Już kiedyś poruszałam ten temat na ul. Sosnowej 2a mieszkają Państwo Mazurowscy, oni 
mieszkają w podwórku (kupili sobie domek) i w planie zagospodarowania przestrzennego tam 
nie ma żadnego dojścia chyba do ich domu. I ten Pan się mnie dopytuje do kogo on ma się 
zwrócić w sprawie tego żeby na planie ująć podłączenie kanalizacji do jego domu?
Radna – M. Czernysz
W sprawie ul. Żwirki i Wigury, konkretnie chodzi mi o pismo jakie otrzymałam od Zarządu 
Dróg Powiatowych od Pana Dyrektora i  poinformowano mnie,  że właśnie zdemontowano 
odcinki chodnika i zostanie przeprowadzony jego remont do dnia 30 września 2010r. za co 
jestem  bardzo  wdzięczna.  Natomiast  chciałabym  nadmienić,  że  byłam  w  Starostwie  i 
spotkałam Pana Dyrektora Kłosowskiego, który miał przy sobie pismo z tą moją interpelacją, 
przeczytał ją i obiecał że wyremontuje ale nie ważne jest to, najważniejsze że mi powiedziano 
że po raz pierwszy w lipcu takie pismo do Starostwa wpłynęło a ja o remont chodnika na ul. 
Żwirki i Wigury zabiegam od roku albo i dłużej.
Radny – B. Cieplak
W najbliższym czasie podejrzewam, domyślam się przynajmniej że zostanie oddane rondo 
przy ul 1-go Maja. W jaki sposób zostanie rozwiązany problem drożności tego ruchu przy 
skręcie w ul. Wojska Polskiego? Bo rondo jak gdyby wszystko wchłonie natomiast światła 
przy  ul.  Wojska  Polskiego,  przy  zmianie  świateł  podejrzewam,  że  w  niczym  to  się  nie 
usprawni. Czy nie należałoby się zastanowić, żeby zmienić jakieś zasady prawoskrętu, inaczej 
rozwiąże się ruch na tych światłach.
Radny – A. Kłosowski
Czy wpłynęło już jakieś  pismo dot.  możliwości  obniżenia  krawężników na budowanej  w 
chwili obecnej ul. Gdyńskiej, Cichej i Kwiatowej?
Radny – J. Kopiczyński
Na ostatniej sesji poruszyłem sprawę w kwestii planu zagospodarowania przestrzennego. W 
związku  z  tym,  że  nie  otrzymałem  odpowiedzi,  chciałbym  ponowić  mój  wniosek  o 
przygotowanie  uchwały  dot.  zmian  w  planie  zagospodarowania  przestrzennego.  Wyżej 
wymieniony  plan  uniemożliwia  rozwój  mieszkańca  rolnika  tj.  budowy  budynków 
produkcyjnych  na  jego  działce  przylegającej  bezpośrednio  do  istniejącej  zabudowy 
gospodarczej. Są to zabudowania rolnika i wokół są jego grunty rolne a nie może budować. 
Może  w  planie  zagospodarowania  należy  zapisać,  że  to  są  grunty  orne,  umożliwiając 
rozbudowę czy budowę budynków służących do tych gruntów. Na planie są naniesione jakby 
budynki mieszkalne, budynki jednorodzinne, sądzę że tutaj rolnik na swojej działce, dopóki 
będzie prowadził działalność gospodarczą nie będzie sprzedawał tych gruntów na jakieś tam 
budownictwo mieszkaniowe chyba że zdecyduje się to wtedy zlikwiduje swoją działalność 
rolną  ale  póki  co  na  dzień  dzisiejszy  nie  ma  takiej  możliwości  rozwoju.  Jest  to  rodzina 
dwupokoleniowa w tej chwili a działalność jest już tam od x-lat i uważam że powinniśmy 
dokonać zmian skoro przegłosowaliśmy uchwałę planu, który uniemożliwia rozwój do tej 
pory.  Myślę  że  powinniśmy  w  jakiś  sposób  umożliwić  żeby  następne  pokolenia  mogły 
normalnie funkcjonować, normalnie działać tym bardziej że to są wszędzie tereny rolnicze, to 
jeśli nie na terenach rolnych mają się rozwijać to gdzie mają się rozwijać. I uważam że stąd 
jest mój wniosek jeżeli trzeba go nazwać wnioskiem formalnym to niech to będzie wniosek 
formalny o przegłosowanie  żeby taki  projekt  uchwały został  przygotowany i  ewentualnie 
umożliwienie tym ludziom normalne funkcjonowanie bo tak to my możemy sobie powiedzieć 
że my działamy w imieniu i  na rzecz społeczeństwa tylko w imieniu  i  na rzecz jakiego 
społeczeństwa? Odpowiedź jaką otrzymał zainteresowany oczywiście jest, tylko że ona nie 
daje żadnych terminów. Uważam że ten kto robił plan zagospodarowania przestrzennego robił 
go nie chlujnie, bo skoro od pokoleń jest działalność rolnicza prowadzona na tym terenie to 
jest możliwość rozwoju a ktoś w jakiś tam sposób to ogranicza. Art. 14 ust 4 ustawy z dnia 27 
marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym umożliwia Radzie podjęcie 
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takiej  uchwały  z  zmianę  planu  zagospodarowania  przestrzennego  jak  zachodzi  taka 
konieczność.
Przewodn. RM – A. Nadolski
Ja mam pytanie do mecenasa w tej kwestii.
Radca Prawny – D. Szwedowski
Ta  kwestia  na  pewno  wymaga  rozpatrzenia  jeżeli  w  planach  zagospodarowania 
przestrzennego utrudnia właścicielowi powiedzmy pozycji wykorzystania tej nieruchomości 
na inne cele, to rodzi to nawet roszczenia odszkodowawcze. Także Rada rzeczywiście jeżeli 
jest taka sytuacja, to trzeba to zbadać bo na ostatniej sesji była o tym mowa żeby zbadać całą 
tą sytuację jak ona się przedstawia w sensie prawnym i takie czynności należałoby podjąć ze 
względu na to że ten właściciel jeżeli nie może wykorzystać swojej nieruchomości na cele 
gospodarcze to może rodzić pewne roszczenia jego do gminy ale to wymaga zbadania tego 
wszystkiego bo faktycznie przepisy ustawy taką możliwość przewidują. Rada jest uprawniona 
do podjęcia takiej uchwały ale poprzez zbadanie całej sytuacja.
Przewodn. RM – A. Nadolski
Pan mecenas twierdzi, że Rada jest władna ale po zbadaniu tej sprawy. Ja myślę że jest to 
temat  na najbliższe posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego z udziałem Pana mecenasa 
i  zapoznaniem  się  ze  sprawą  z  wnioskiem  wnioskodawcy  i  żeby  Komisja  rozpatrzyła  i 
zaproponowała dla Rady konkretne działania.
Radca Prawny – D. Szwedowski
Myślę, że jest to bardzo dobre rozwiązanie i idzie we właściwym kierunku, takie działanie 
trzeba podjąć bo w tej chwili jest, że tak powiem wniosek Pana Radnego we współpracy z 
Radnymi i jako Radny przekazuje tą informację i Rada powinna się tym zająć. 
Przewodn. RM – A. Nadolski
Czy wniosek formalny kolegi wice Przewodniczącego jest podstawą ażeby go przegłosować i 
nie jako zobowiązać Komisję Rozwoju Gospodarczego, organ wykonawczy do przyjrzenia się 
całej sprawie i podjęcia w jak najbliższym czasie decyzji opinii na forum kolejnej sesji.
Radca Prawny – D. Szwedowski
Tak, taki wniosek jest możliwy.
Radny – B. Cieplak
Mam  pytanie  w  tej  sprawie  do  kolegi  Radnego.  Po  pierwsze  jaka  jest  wielkość  tego 
gospodarstwa?  I  po  drugie  czy  przez  zatwierdzenie  przez  Radę  planu  zagospodarowania 
przestrzennego,  plan  jest  wyłożony  do  publicznej  wiadomości,  to  osoby  zainteresowane 
powinny wnieść swoje uwagi,  a  zatem czy plan był  wyłożony do publicznej  wiadomości 
osobom zainteresowanym czy nie, to należałoby sprawdzić.
Przewodn. RM – A. Nadolski
Mecenas powiedział, że jest ścieżka dot. zmiany planu zagospodarowania przestrzennego.
Radca Prawny – D. Szwedowski
Procedura przy zmianie jest taka sama jak przy uchwalaniu, całą tą procedurę trzeba objąć 
tylko tu nastąpiła podejrzewam zmiana sytuacji, wtedy kiedy był plan opracowywany to być 
może że nie było takiej potrzeby tam powiedzmy przewidzenia że tam może coś się dziać. W 
tej chwili zmieniła się sytuacja i dlatego wymagałoby przyjrzeć się tej sprawie. Takie jest 
zadanie Radnych żeby działać wobec swoich wyborców.
Radna – K. Wysokińska
O ile mnie pamięć nie myli, to na ostatniej sesji też była mowa o tym że to nie jest jedyny 
wniosek, tylko że takich wniosków jest kilka. Mam propozycję że może zastanówmy się i 
pochylmy nad tymi innymi wnioskami również, bo nie sądzę żeby sensem było, że tylko dla 
jednego wniosku zmieniać uchwałę dot. planu zagospodarowania przestrzennego miasta.
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Przewodn. RM – A. Nadolski
W związku z tym poddaję wniosek formalny kolegi Wiceprzewodniczącego Kopiczyńskiego 
pod głosowanie wysokiej Rady w nawiązaniu do tego co powiedziała koleżanka Wysokińska, 
żeby te wnioski, które aktualnie wpłynęły do Burmistrza w jak najszybszym czasie Komisja 
Rozwoju Gospodarczego rozpatrzyła.
Rada  Miejska  przy  12  głosach  „za”,  (przy  12  Radnych  biorących  udział  w  głosowaniu) 
podjęła wniosek w tej sprawie.
Radny – A. Kłosowski
Na przykład w mojej sytuacji w planie zagospodarowania przestrzennego jest ujęte że część 
działki stanowi droga gdzie to nie jest faktem, ale to jest w planie i teraz czy ja mam składać 
wniosek? Co w takiej sytuacji?
Radca Prawny – D. Szwedowski
Plan  zagospodarowania  przestrzennego  jest  wiążący,  został  wyłożony  do  wglądu  i 
odpowiednia  procedura  została  zachowana  i  wiąże.  W  sytuacjach  wyjątkowych,  kiedy 
powiedzmy na skutek zdarzeń, które w tym momencie, kiedy rodził się ten plan nie zostały 
ustalone warunki możliwości zagospodarowania tego terenu, a właściciel ma jakiś tam plan i 
chce go realizować i słuszny jest pana przykład ale skrajny aspołeczny że tak powiem, skoro 
tam jest droga no to nie można sobie powiedzmy wydziwiać w takiej sytuacji skoro te plany 
zagospodarowania przestrzennego wiążą generalnie, to musi być wyjątkowa sytuacja dlatego 
też sprawa trafia na posiedzenie Komisji. Trzeba nadać jej bieg, rozpoznać i to tu te wszystkie 
wnioski które na ile one są zasadne bo jeżeli są zasadne jeżeli jest to powiedzmy błąd w 
sztuce to należy się ta sprawą zająć i to jest właśnie zadanie tego wniosku Pana Radnego.
Przewodn. RM – A. Nadolski
Wniosek formalny został przyjęty, Pan Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego w 
jak najbliższym możliwym czasie  z  Panią Burmistrz  i  z  Panem mecenasem przyjrzeli  się 
problemowi.
Radny – A. Straus
22 lipca 2010 r. składałem wniosek że na ul. Wodnej pod kładką znajdują się konary i krzaki. 
Do dzisiejszego dnia nie jest to zrobione.
Radny – A. Kłosowski
Składam wniosek formalny dot.  o  to  aby  na  przyszłej  sesji  były  przygotowane materiały 
odnośnie zmiany uchwały dot. opłaty adiacenckiej.
Przewodn. RM – A. Nadolski
Kolejna planowana sesja jest w drugiej połowie września, czyli jest odpowiedni czas ażeby 
przygotować te warianty związane z procedurą i wskaźnikiem opłaty adiacenckiej. Jest czas 
na pracę również Komisji Rozwoju Gospodarczego, Komisji Budżetowej ażeby wypracować 
konkretne stanowisko. Jeżeli kolega Radny zgłasza wniosek formalny dot. żeby na najbliższej 
sesji rozpatrywana była sprawa zmiany uchwały adiacenckiej poddaję pod głosowanie.
Rada  Miejska  przy  12  głosach  „za”,  (przy  12  Radnych  biorących  udział  w  głosowaniu) 
podjęła wniosek w tej sprawie.
Stwierdzam że wniosek został przyjęty jednogłośnie.

Ad. pkt. 7
Zastępca Przewodniczącego K. Wysokińska przedstawiła pozytywną opinię Komisji Budżetu 
i Finansów.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Rady Miejskiej Nr LV/258/09 z dnia 22 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2010 r.
Radna – L. Karczyńska
W jakim stopniu zapewnia środki finansowe Ministerstwo Kultury?
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Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
W momencie powstania Szkoły Muzycznej będzie dokonywane zapotrzebowanie na środki 
finansowe,  wynika  to  z  ilości  przyjętych  uczniów,  z  ilości  zatrudnionych  nauczycieli  do 
obsługi tej Szkoły Muzycznej i takie zgłoszenie nastąpi we wrześniu. Mamy zapewnienie, że 
z nadwyżki finansowej zostanie sfinansowany ten rok od września do grudnia.
Radny – M. Deja
Chodzi mi o wydatki, 130 tyś. zł zostało przesunięte na zakup usług remontowych. Jakiego 
typu to usługi remontowe zostaną wykonane?
Naczelnik Wydziału Planowania i Inwestycji – R. Augustyniak
W związku z tym, że powstały jakieś tam oszczędności na inwestycji ul. Gdyńskiej planujemy 
przesunąć te środki na remonty dróg. W tej chwili o ile można cokolwiek planować , nie 
wiem  czy  to  się  uda  zrealizować  planujemy  remont  nawierzchni  na  ul.  Kornatki,  bo  ta 
nawierzchnia ze względu na gwałtowne opady deszczu zostaje najbardziej narażona i stwarza 
niebezpieczeństwo. Czy nam się to uda zrealizować, nie jestem w stanie w tej chwili tego 
powiedzieć. Pogodę mamy taką, jaka mamy.
Radny – a. Straus
Czy Komisja Rozwoju Gospodarczego nie powinna opiniować w takich sytuacjach?
Radny – M. Deja
Myślę, że taką praktykę Panie Przewodniczący jednak można by wprowadzić. Informować o 
remontach dróg w uzgodnieniu jaka ulica będzie remontowana, jaka nie będzie remontowana, 
Komisja Rozwoju Gospodarczego brała by udział.
W wyniku dyskusji Rada Miejska przy 11 głosach „za” i 1 wstrzymującym (przy 12 Radnych 
biorących udział w głosowaniu) podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LXIX/298/10 – stanowi zał. nr 5 do protokołu.

Ad. pkt. 8
Zastępca Przewodniczącego K. Wysokińska przedstawiła pozytywną opinię Komisji Budżetu 
i Finansów.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 
Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie oraz informacji o przebiegu wykonania planów 
finansowych samorządowych instytucji kultury za I półrocze roku budżetowego.
Rada  Miejska  jednogłośnie  (przy  12  Radnych  biorących  udział  w  głosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LXIX/299/10 – stanowi zał. nr 6 do protokołu.

Ad. pkt. 9
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie ustanowienia  na rzecz Polskiego Związku Działkowców Okręgowego 
Zarządu  Warmińsko-Mazurskiego  w  Olsztynie  prawa  użytkowania  nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie.
Rada  Miejska  jednogłośnie  (przy  11  Radnych  biorących  udział  w  głosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LXIX/300/10 – stanowi zał. nr  7 do protokołu.

Ad. pkt. 10
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały  w  sprawie  przekazania  w  drodze  aportu  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej 
własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie.
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Rada  Miejska  jednogłośnie  (przy  12  Radnych  biorących  udział  w  głosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LXIX/301/10 – stanowi zał. nr  8 do protokołu.

Ad. Pkt. 11
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  projekt 
uchwały  w  sprawie  ustanowienia  tytułów  „Honorowy  Obywatel  Nowego  Miasta 
Lubawskiego”  i  „Zasłużony  dla  Miasta  Nowego  Miasta  Lubawskiego”  oraz  przyjęcia 
regulaminu określającego zasady i tryb nadawania i pozbawiania tytułów.
Rada  Miejska  jednogłośnie  (przy  12  Radnych  biorących  udział  w  głosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LXIX/302/10 – stanowi zał. nr  9 do protokołu.

Ad. Pkt. 12
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  A.  Nadolski  po  odczytaniu  poddał  pod  głosowanie 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian w statucie Związku Gmin Regionu Ostródzko-
Iławskiego „Czyste Środowisko”.
Rada  Miejska  jednogłośnie  (przy  12  Radnych  biorących  udział  w  głosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LXIX/303/10 – stanowi zał. nr  10 do protokołu.

Ad. Pkt. 13
Przewodnicząca  Komisji  M.  Orzechowska  przedstawiła  pozytywną  opinię Komisji 
Oświatowej.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał  projekt uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały  Nr  XXVIII/153/08  Rady  Miejskiej  w  Nowym  Mieście  Lubawskim  z  dnia  19 
sierpnia 2008 r. w sprawie ustalenia opłat za świadczenia Przedszkola Miejskiego w Nowym 
Mieście Lubawskim.
Radny – M. Deja
Nie mam uwag co do projektu uchwały, jednak chciałbym uczulić nowomiejskie media, żeby 
nie  przekazywały  informacji  o  rzeczach  jeszcze  nie  zaistniałych  ,  bo  na  jednym  z 
nowomiejskich  portali  internetowych  wyczytałem  taką  informację,  że  Rada  Miejska  na 
dzisiejszej  sesji  podjęła  uchwałę  o podniesieniu tej  stawki.  Proszę,  żeby nie  wyprzedzały 
informacji przed naszymi decyzjami.
Rada  Miejska  jednogłośnie  (przy  12  Radnych  biorących  udział  w  głosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LXIX/304/10 – stanowi zał. nr  11 do protokołu.

Ad. Pkt. 14
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski - poinformował, że przed sesją odbyło się 
posiedzenie Komisji Oświaty.
Radny – M. Deja – poinformował, że w projekcie uchwały chodziło o zmiany techniczne.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie Regulaminu udzielenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie.
Rada  Miejska  jednogłośnie  (przy  12  Radnych  biorących  udział  w  głosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LXIX/305/10 – stanowi zał. nr  12 do protokołu.
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Ad. Pkt. 15
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  A.  Nadolski  po  odczytaniu  poddał  pod  głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim 
Nr XIV/88/07 z dnia 20 listopada 2007 r. w sprawie Statutu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
W wyniku dyskusji Rada Miejska przy 10 głosach „za” i 2 wstrzymujących (przy 12 Radnych 
biorących udział w głosowaniu) podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LXIX/306/10 – stanowi zał. nr  13 do protokołu.

Ad. Pkt. 16
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał  projekt uchwały w sprawie ustalenia 
stref płatnego parkowania i stawek opłaty za parkowanie pojazdów samochodowych.
Radny – M. Deja
Złożył wniosek formalny dot. pozostawienia kwoty 20 zł w pkt. 7 czyli stawki takiej jaka 
obowiązywała do tej pory a nie taką jaką proponuje się 30 zł i w pkt. 8 pozostawienie również 
kwoty jaka obowiązuje do tej pory czyli 50 zł.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski
Wniosek Pana Radnego M. Deji poddał pod głosowanie.
Rada  Miejska  przy  6  głosach  „za”,  4  „przeciw”  i  2  wstrzymujących  (przy  12  Radnych 
biorących udział  w głosowaniu) podjęła wniosek w tej  sprawie,  pozytywnie zaopiniowała 
wniosek Radnego M. Deji, pozostawiając stawki bez zmian.
W wyniku dyskusji Rada Miejska przy 10 głosach „za”, 1 „przeciw” i 1 wstrzymującym (przy 
12 Radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LXIX/307/10 – stanowi zał. nr  14 do protokołu.

Ad. Pkt. 17
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski  po odczytaniu poddał pod głosowanie  projekt 
uchwały  w sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XLI/207/09  Rady  Miejskiej  w Nowym Mieście 
Lubawskim z dnia 24 marca 2009r. w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków 
i  innych  składników  wynagradzania  nauczycieli  oraz  szczegółowych  warunków  ich 
przyznawania.
Rada  Miejska  jednogłośnie  (przy  12  Radnych  biorących  udział  w  głosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr LXIX/308/10 – stanowi zał. nr  15 do protokołu.

Ad. Pkt. 18
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski udzielili:
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska 
Na  wczorajszych  wspólnych  komisjach  było  pytanie  Pana  Radnego  Strausa  czy  będą 
pieniądze na książki i zeszyty dla dzieci i młodzieży pochodzenia romskiego czy może to się 
odbywać w ramach projektów unijnych albo ministerialnych. Padła odpowiedź, że na dzień 
dzisiejszy nie mam takiej wiedzy, żeby tylko na ten cel były skierowane pieniądze, natomiast 
mówiłam o tym, że jak najbardziej dzieci i młodzież romska może składać wnioski do akcji 
stypendialnej,  która  będzie  trwała  do  15  września  i  każdy  może  o  takie  stypendium się 
ubiegać. Będzie też program wyprawka szkolna, więc tutaj też na pewno pewne świadczenia 
będą  doprecyzowane.  Natomiast  tutaj  rozwinięcie  padło  Pana  Deji  zupełnie  w  innym 
kierunku,  ponieważ został  złożony to  było chyba z  pół  roku temu,  albo nawet  wcześniej 
projekt  program  „Bahtałe  Roma  Nowego  Miasta  Lubawskiego”  do  Ministerstwa  i  on 
rzeczywiście znalazł się do realizacji na liście rankingowej z tym, że w doprecyzowaniach 
merytorycznych jakie ja otrzymałam przed podpisaniem umowy były takie zapisy, które nie 
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mogły być spełnione przez gminę miejską. Ustaliliśmy z komitetem realizującym ten akurat 
projekt, że spróbujemy według sugestii stamtąd płynących przygotować poprawiony projekt, 
który w tej  chwili  jest  czas  na  składanie  jeszcze,  wyeliminujemy te  błędy,  które  zostały 
dostrzeżone na etapie przed podpisaniem umowy i najprawdopodobniej ten projekt będzie 
dopuszczony do realizacji w miesiącu grudniu.
Radny – M. Deja
W tym piśmie, które przekazałem przewodniczącemu jest napisane wyraźnie, że ten (pokaże 
tylko jeden projekt), nie wymagał negocjacji dalszych konsultacji przed podpisaniem umowy 
ostatecznej. Czy ja mam również rozumieć, że pozostałe projekty też gminy poprzekładały, 
nie tylko gminy bo tam są też inne instytucje co składały. Jeżeli instytucja wdrażająca prosi o 
podjęcie negocjacji, to ja nie widzę przeszkód, nie widzę problemu dlaczego tych negocjacji 
nie podjąć, tylko płakać w czasie i składać kolejny wniosek. Jakie to przeszkody, których 
Gmina Nowe Miasto Lubawskie nie była w stanie spełnić Pani Burmistrz, ja chcę konkretów. 
Bo to, że Pani mówi że nie byliśmy w stanie spełnić Pani Burmistrz, no może nie byliśmy, a 
może byliśmy w stanie spełnić. Jakich to propozycji  instytucji wdrażającej nie byliśmy w 
stanie spełnić, że zrezygnowaliśmy z negocjacji.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Na  etapie  tworzenia  wniosku  była  podpisana  umowa  o  współpartnerstwie  jednego  ze 
stowarzyszeń, partner nie był wybrany zgodnie z trybem zamówień publicznych, pracownik 
popełnił  błąd  składając  zapewnienia  o  tym,  że  wszystkie  dokumenty  przygotowane  są 
prawidłowo pod względem merytorycznym. W momencie gdy dochodzi do tego, że ja będę 
musiała  pod tym wnioskiem się  podpisać  a  mamy tą  świadomość,  że  projekty  unijne  są 
weryfikowane  i  dokumenty  przez  15  lat  u  wnioskodawcy  są  do  wglądu  wszystkich 
możliwych komisji,  ja  nie  wiem czy ktoś by podpisał  się  pod tym, żeby wziąć na siebie 
odpowiedzialność za prawie 300 tyś. zł. Oświadczenie pracownika jest dot. tego, że to jest 
błąd rzeczywiście pracownika, mam opinię prawną, że ja nie mogłam tej umowy podpisać, 
były doprecyzowania z władzą sterującą tym projektem w tym trybie prowadzone, że mamy 
szanse  na  to,  żeby  powtórnie  złożyć  ten  projekt  uwzględniając  te  aspekty,  które  zostały 
zauważone.
Radny – M. Deja
Czy ja mam rozumieć, że Pani Burmistrz ma oświadczenie swojego pracownika urzędu, który 
podpisał się pod pismem „to przeze mnie ten projekt nie będzie realizowany ponieważ ja nie 
zrobiłem go do końca”
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Nie świadomie wprowadził w błąd Burmistrza.
Radny – M. Deja
W takim razie jeżeli to jest błąd pracownika i nie można go dalej realizować ze względu na 
brak  partnera  to  ok.  Tylko  my  wczoraj  przez  kilka  minut  o  tych  programach  romskich 
dyskutowaliśmy, Pani Burmistrz powiedziała wprost, że na razie nic nie ma, nic się nie dzieje, 
no to trzeba Pani Burmistrz takie rzeczy mówić i trzeba było powiedzieć „jest projekt, był 
złożony i już miałam tylko podpis złożyć, ale niestety okazało się że mój pracownik popełnił 
błąd albo nie dopełnił swoich obowiązków”. Nie potrzebnie my się dowiadujemy o jakichś 
tam rzeczach, „leży wniosek, Pani Burmistrz go nie podpisała, może chciała podpisać, może 
nie  chciała  podpisać”  to  jest  nie  potrzebne.  Wczoraj  wystarczyło  jednym  zdaniem 
odpowiedzieć.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Byłam zaskoczona trybem tego pytania,  które  było bardzo zawężone,  ja  nie  sądziłam,  że 
chodziło tutaj o duże projekty romskie, które jak najbardziej realizujemy również. Zawęziłam 
się tu tylko do odpowiedzi na wprost zadane pytanie.
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Radny – A. Straus
Ten projekt jest na kwotę 230 tyś. zł. Szanowni państwo można było śmiało powiedzieć jak 
wygląda  sytuacja,  Pani  Burmistrz  powinna  Radzie  powiedzieć.  Pan  Przewodniczący  na 
pewno też o tym wiedział.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski
Ale o czym Pan Przewodniczący wiedział?
Radny – A. Straus
I Pani Sekretarz i Pan Przewodniczący też o tym wiedzieli. Dobrze że Marcin Deja chodzi mi 
że  jako  Radny  przedstawił  swoje  sugestie,  dlaczego nie  zostaliśmy poinformowani.  Cały 
Urząd  się  śmiał,  że  program romski  przeszedł,  tylko  teraz  leży  u  Pani  Burmistrz  i  Pani 
Burmistrz go nie podpisała. Ja dopiero kilka dni temu dowiedziałem się o tym, przypadkowo. 
Mnie  to  zabolało  i  dlatego  się  zapytałem.  W  tym  programie  chodzi  między  innymi  o 
integrację społeczności polskiej i romskiej, dzieci polskie i nasze razem się bawią, śpiewają i 
to Pani Karczyńska może potwierdzić bo była na takich występach nie raz. Chodzi też o to że 
jest zakup komputerów, 6 komputerów na świetlicy, szanowni państwo, korepetycje wspólne 
dla polskich dzieci i naszych i wiele innych rzeczy tu jest do zrobienia. Ja się dziwię Pani 
Burmistrz, że nie potrafiła Pani doprowadzić do takiego stopnia, żeby ten projekt przeszedł.  
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski
Poinformował, iż informacji o tego typu projekcie nie miał.
Radny – M. Deja
Jaka jest szansa na realizację tego projektu? Jaka jest systematyczność zbierania się komisji 
konkursowej opiniującej te wnioski?
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Technicznie wygląda to w ten sposób, że ostatnio jak był prowadzony nabór to złożone były 
wnioski i one leżały prawie pół roku, żeby zostały ocenione, bo były jakieś wahania związane 
z  wyborem komisji  oceniającej.  W tej  chwili  mam zapewnienia,  że  w  trybie  wpływania 
wniosku one są definitywnie oceniane to jest moja wiedza na wczoraj.
Radny – M. Deja
Szkoda by było, że z winy tego czy innego pracownika takie rzeczy odwlekać w czasie.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski
Zwrócił się z zapytaniem do Pani Burmistrz kto z nazwiska i imienia przygotowuje tego typu 
projekty w urzędzie, czy może jest powołany jakiś zespół.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Po uzgodnieniu  z  p.  mecenasem udzieliła  odpowiedzi,  że  błąd  wynikł  z  przyczyny Pana 
Grządzielewskiego.
Radny – A. Straus
Pani Burmistrz mnie dziwi jeszcze to, że Pani powinna po prostu ten program dla nas tym 
bardziej jeszcze prowadzić. Taki program to jest między innymi dla schorowanych starszych 
ludzi romskich i pomóc po prostu ten program jakoś pchnąć. Czy nie było szansy poprawienia 
tego projektu?
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Nie było, bo gdyby był to na pewno by zostały podjęte działania takie które dałyby szanse na 
to żeby ten projekt był realizowany.
Radny – A. Straus
Dobrze, następny program jak będzie miał być realizowany to ile będzie trwał półtora roku?
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Nie mam wiedzy to są zbyt szczegółowe pytania.
Radny – A. Straus
Jak będzie wyglądał nabór do wyprawki szkolnej i stypendium szkolnego?
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Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Jest nabór wniosków dot. stypendium, prowadzony do 15 września. Jest odpowiedni druk, 
który  trzeba  wypełnić,  wypełniają  to  rodzice,  przynoszone  są  te  druki  i  składane  do 
Burmistrza. Zbiera się komisja stypendialna, która weryfikuje te wnioski i przyznawane są na 
podstawie  oświadczeń  rodziców.  Głównym  wyróżnikiem  i  decydującym  czynnikiem  jest 
wysokość dochodu wypadająca na jednego członka rodziny. I wtedy na podstawie decyzji 
Burmistrza są przyznawane stypendia.
Radny – A. Straus
Nie mogę uwierzyć jak można było stracić tyle pieniędzy. Tam były pieniądze na wyprawki 
szkolne dla dzieci po 700 zł.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Nie są to  pieniądze stracone.  Chciałabym powiedzieć tylko państwu,  że we wniosku jest 
wyprawka szkolna dla siedmiorga uczniów pochodzenia romskiego w kwocie 320 zł, więc 
tutaj nie ma zapisu że 700 zł jest przyznawane.
Radny – A. Straus
Szanowni  państwo,  miasto  nie  wyłożyło  ani  złotówki,  bo  ten  projekt  jest  w  100% 
finansowany z unii.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski
Jest błąd, no ktoś zrobił błąd, za błędy się płaci. Następny wniosek będzie naprawiony i po te 
pieniądze trzeba sięgnąć.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska 
- odpowiedź na pyt. Radnej Karczyńskiej
1)  Temat  chorągiew,  temat  środki  unijne  na  wspólne  działania  z  Parafią  w  celu 
zabezpieczenia pewnych tematów związanych z domkiem Pani Anny. 
Myślę,  że  Ksiądz  Proboszcz  podejmując  ten  temat  kierował  się  takimi  zapisami,  które 
funkcjonują  w  diecezji  toruńskiej,  ale  w  województwie  kujawsko-pomorskim,  bo  tam 
rzeczywiście  w  ramach  prac  rewitalizacyjnych  jakie  np.  w  Toruniu  są  realizowane, 
współpartnerem  jest  miasto  i  to  zostało  ustalone  w  ogólnych  zasadach,  w  ogólnym 
regulaminie.  Dano  miastom  możliwość  partycypowania  w  kosztach  w  wspólnych 
inwestycjach  z  parafiami.  Natomiast  w województwie  warmińsko-mazurskim niestety  czy 
stety w zależności od tego kto to odczytuje, takiego zapisu w regulaminie nie ma czyli my 
możemy ewentualnie popierać stanowisko Księdza Proboszcza, który w ramach projektów 
rewitalizacyjnych i wpisanych obszarów do rewitalizacji może tez występować, ale już jako 
parafia  do  Urzędu  Marszałkowskiego  po  spełnieniu  wszystkich  zapisów  wynikających  z 
regulaminem,  może  pieniądze  otrzymać.  Natomiast  my  jako  miasto  nie  możemy 
współpartycypować  w  żadnych  kosztach  związanych  z  działaniami  rewitalizacyjnymi 
realizowanymi przez Księdza Proboszcza.
2)   Rewitalizacja centrum miasta na jakim etapie.
Mieliśmy podpisany aneks,  bo nie ukrywam, że były duże problemy z tym żeby uzyskać 
wszystkie stosowne pozwolenia na prowadzone prace od Pani konserwator zabytków. Aneks 
zobowiązuje do końca sierpnia, czyli do końca sierpnia, żeby wejść w realizację tych działań 
musimy  przedstawić  pozwolenia  na  budowę  i  te  pozwolenia  na  budowę  w  obrębie 
nawierzchni mamy, w obrębie środka Kina Harmonia mamy, nie mamy jeszcze decyzji na 
pozwolenie  na  budowę  na  dach,  na  stolarkę  okienną  drzwiową  i  elewację.  Ale  mamy 
nadzieję,  że  ona się  sfinalizuje  lada dzień,  bo wydaje mi sie  że są  dokumenty wszystkie 
poprawnie złożone i decyzja najprawdopodobniej przyjdzie na dniach, co będzie skutkowało 
tym że spełnimy zapisy wynikające z aneksu, który obowiązuje jak już mówiłam do końca 
sierpnia  i  będziemy  mogli  wprost  ogłaszać  przetargi  na  realizację  tych  zadań  o  których 
mówiłam.  Czas  nie  jest  najciekawszy  i  najlepszy  w  prowadzeniu  w  tej  chwili  prac 
remontowych, bo należałoby to w jakiś  sposób sensownie zaplanować i  chyba zacząć od 
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dachu, ale nie wiem jak długo będą trwały postępowania przetargowe i czy nas po prostu 
październik nie zaskoczy i wtedy robienie jakichś dużych napraw dachu w tym okresie może 
być niebezpieczne. Natomiast nie ukrywam, że będziemy się starali realizować zadania we 
wnętrzu jeżeli zostaną ogłoszone przetargi to zaczniemy po prostu od wnętrza, a w przyszłym 
roku  zrobimy  dach,  zrobimy  elewację  i  nawierzchnie  które  są  wpisane  w  rewitalizację 
centrum miasta.
3)  Jeżeli  chodzi  o  wymianę  płyt  chodnikowych,  macie  Państwo  tą  wiedzę,  bo  ja  o  tym 
mówiłam że staraliśmy się nazbierać stosowną ilość z rozbiórkowych płyt, które wyjmujemy 
w trakcie układania nowych nawierzchni żeby wyłożyć takimi płytami przestrzeń naszego 
targowiska i to w tym celu były te płyty gromadzone. Natomiast została już wydana partia 
płyt  do  naprawy tych  chodników które  zostały  uszkodzone na  obszar  gdzie  trwają  prace 
zmierzające do zakończenia kanalizacji miasta. I już pierwsza partia poszła. Pan Radek tutaj 
udzielał mi informacji.
4) Ul. Brzozowa tutaj też Pan Radek się dziwił, bo nie miał żadnej informacji na temat tego że 
coś zostało podwójnie zrobione, także nie umiem odpowiedzieć.
5)  Pan  Mrozowski  był  wielokrotnie  u  mnie,  był  wielokrotnie  u  Pana  Radka  i  ma  pełną 
informację na etapie prowadzenia projektu, spraw projektowych. On nie był właścicielem i 
nie  mieszkał  w  tym  gospodarczym  lokalu,  który  teraz  chce  zabezpieczyć  w  przyłącze 
kanalizacyjne i  ma pełną świadomość że w momencie kiedy skończą się wszystkie prace 
zostanie  też  sporządzony projekt,  bo  to  nie  może tak  być  że  sobie  ktoś  na  dziko  pewne 
przyłącze robi, będą wszystkie zgody wydane i wtedy będzie mógł być zadowolony z tego że 
na tym etapie niestety nie w tym momencie kiedy trwają prac na ul. Sosnowej tylko później, 
ale Pan Mrozowski dokładnie o tym wie.
- odpowiedź na pyt. Radnej Czernysz
Miała Pani tą przyjemność, że rozmawiała z Panem Kłosowskim, który wprost mówił o tym 
że dostał pismo i że jak najbardziej tutaj będą te działania synchronizowane i prowadzone. 
Natomiast ja pisząc na temat ul. Żwirki i Wigury czy to Kolejowej później piszę do Pana 
Starosty, a jaki jest przepływ informacji między Panem Starostą a Panem Kłosowskim to nie 
jestem w stanie  odpowiedzieć.  Cieszę się  że Pan Starosta i  Pan Dyr.  Kłosowski  wyrazili 
zgodę na to, żeby tam były prowadzone naprawy chodnika.
- odpowiedź na pyt. Radnego Cieplaka
Nie ukrywam, że prowadzone były rozmowy w gronie kompetentnych osób, między innymi z 
Panem wice Komendantem, Panowie z ruchu drogowego naszej Komendy, dokładnie zdjęli 
wymiary tego skrzyżowania i doszliśmy wspólnie do takich wniosków że na etapie kiedy nie 
ma  udrożnionego  jeszcze  ruchu  na  rondzie,  nie  będziemy  robić  żadnych  ruchów 
zmierzających do zrobienia czegoś co może się okazać nie potrzebne. Czekamy na to, żeby 
ruszyło rondo wtedy będziemy badać intensywność ruchu, ale już z pierwszego oglądu, który 
mamy wynika że parametry jakie tam są uniemożliwiają nam prawidłowy lewoskręt w ul. 
Wojska Polskiego. Tam jest po prostu za wąsko, nawet kosztem tego pasa zieleni, który tam 
funkcjonuje.  Wspólnie  też  wiemy,  że  możemy  podjąć  jeszcze  inne  doprecyzowania 
zmierzające  do  synchronizacji  oświetlenia  i  w  tym  kierunku  najprawdopodobniej  Panie 
Komendancie pójdą dalsze prace. Czekamy na oddanie do użytku ronda.
- odpowiedź na pyt. Radnego Kłosowskiego
Jeżeli  chodzi  o możliwość obniżenia krawężników na ul.  Cichej,  Kwiatowej  i  Gdyńskiej. 
Pamiętacie  Państwo  było  wystosowane  odpowiednie  pismo  do  instytucji  zarządzającej. 
Otrzymaliśmy odpowiedź z informacją takiej treści, że jeżeli nie powoduje to konieczności 
zmian  pozwolenia  na  budowę,  konieczności  zmian  wynikających  z  przeprojektowaniem 
dużego  zakresu,  jest  to  możliwe.  Była  Projektantka  na  gruncie  z  Panią  Sekretarz  i  tam 
wskazne były te elementy, które mogą być obniżone, żeby zadowolić tę instytucję która nas 
będzie kontrolowała w związku z realizacja tego zadania.
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- odpowiedź na pyt. Radnego Kopiczyńskiego
Sprawy związane  z  planem zagospodarowania przestrzennego mam zanotowane,  ale  będą 
uchwały stosowne podjęte i wtedy będziemy wspólnie pracować.
- odpowiedź na pyt. Radnego Strausa
Proszę Państwa ciek wodny Drwęca nie jest własnością Nowego Miasta Lubawskiego, tak 
naprawdę to RZGW jako właściciel powinien również dbać o to żeby była drożność tej rzeki. 
My sukcesywnie  jeżeli  mamy wiedzę  taką,  robimy to.  Natomiast  nie  do  końca  jesteśmy 
zgodni co do tego że jest to nasze zadanie. Ja tylko wiem, że jeżeli my mamy coś zrobić to już 
zaraz natychmiast, natomiast jak my coś prosimy RZGW to jest cisza.
Radny – M. Deja
Ja chciałbym jeszcze uzyskać odpowiedź na pytania, które zostały zadane na poprzedniej sesji 
dot. boiska Dąbrówka „Czy prawidłowo zostało wykonane boisko? Czy „Dąbrówka” będzie 
przeznaczona  także  na  inne  cele  niż  treningowe?  Czy  pieniądze  zostały  wydane  tak  jak 
powinny?” Tych odpowiedzi Pani Burmistrz bym oczekiwał.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska 
Udzielę odpowiedzi a następnej sesji.

Ad. pkt. 19
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 
zamknął obrady LXIX-tej sesji Rady Miejskiej.

Sekretarz obrad:                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej
Romuald Koszewski                                                                  Andrzej Nadolski 
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